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FAQ Stimuleringsfonds culturele zzp’ers na corona 

 

Tijdens de informatiebijeenkomst over de Eenmalige Stimuleringsregeling initiatieven Culturele zzp’ers op 26 

september 2023 in het gemeentehuis zijn veel vragen gesteld. Graag bundelen en beantwoorden we de 

belangrijkste vragen. Staan er vragen niet tussen, of zijn antwoorden niet helder, laat dit dan weten aan Menno 

Wiegman (Beleidsadviseur cultuur) via e-mail: m.wiegman@baarn.nl.  
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Waarom deze regeling in plaats van directe persoonlijke steun? 

De doelen die de gemeente met de regeling heeft zijn breder dan alleen financiële compensatie of financiële 

steun. We willen ook het culturele leven een impuls geven.  In plaats van eenmalig maximaal een paar honderd 

euro geven aan elke culturele zzp’er in Baarn heeft de gemeente er daarom voor gekozen een laagdrempelige 

regeling open te stellen voor culturele initiatieven van cultureel zzp’ers. Hierdoor ontstaan immer ook 

ontwikkelmogelijkheden, wordt samenwerking gestimuleerd en krijgt het culturele leven in de gemeente een 

impuls.  

 

De indruk bestaat dat de cultureel zzp’ers ‘een kunstje’ moeten doen om het geld te 
krijgen 

Vanzelfsprekend willen wij geen enkele culturele zzp-er dwingen iets te doen dat niet eigen is. De reden dat de 

gemeente initiatieven wil steunen is omdat we meer willen bereiken dan alleen het financieel ondersteunen 

van de zzp’ers. Na de stilstand die corona teweeg heeft gebracht, wil de gemeente ook inhoudelijke en 

zakelijke kansen bieden aan de cultureel zzp’ers, de sector versterken en het culturele leven in Baarn een 

impuls geven. Dit doet de gemeente door activiteit, samenwerking en dynamiek te stimuleren. Maar de 

gemeente benadrukt dat het werk dat de zzp’ers doen eerlijk betaald wordt. Dit is zelfs een criterium. Denk 

hierover dus goed na bij het opstellen van de begroting. 

 

De herkomst en bedoeling van het verstrekken van de gelden vanuit het rijk wekt 
verwarring. Gaat het om ‘opbouwgeld’ of doelgericht ‘steungeld’? Hoe zit dit? 

Elke gemeente heeft van het Rijk een bedrag aan herstelgeld gekregen, om samenleving en economie waar 

nodig en gewenst een extra impuls te geven. De keuze hoe deze gelden verdeeld worden en waaraan het geld 

uitgegeven wordt is aan de gemeenten zelf. Het is niet verplicht om het geld specifiek te besteden aan 

individuele en/of persoonlijke coronasteun. En ook het werkveld of leefgebied liggen niet vast. Baarn heeft er 

specifiek voor gekozen relatief groot deel van de gelden in te zetten om culturele zzp’ers en daarmee het 

culturele klimaat in Baarn een impuls te geven. Dit was een vrije keuze. In veel andere gemeenten staat het 

herstel van de culturele sector minder hoog op de agenda. 

 

Het heeft lang geduurd voordat er na de eerdere berichten en bijeenkomsten een echt 
plan lag en er is de suggestie gewekt dat het ging om verzachten en compenseren van 
(financieel) leed tijdens corona. Dat maakt deze regeling verrassend omdat deze merk- en 
voelbaar anders werkt dan steun. Hoe zit dit? 

Het spijt gemeente Baarn zeer dat eerdere communicatie en samenwerking met de sector zeer rommelig en 

traag verliep. Zoals tijdens de informatieavond en hierboven ook aangegeven gaat het om herstelgeld dat noch 

aan de feitelijke coronaperiode, noch aan een specifiek doel of doelgroep verbonden is. Het moet bijdragen 

aan herstel van maatschappelijk-, economisch- en in dit geval met prioriteit het culturele leven in Baarn.  

 

Ons hart gaat ondertussen zeker uit naar een ieder die op wat voor manier dan ook het hoofd tijdens de 

coronaperiode (en daarna) niet of nauwelijks boven water kon houden of die heeft moeten vechten voor wat je 

waard bent om cultureel of anderszins voet aan de grond te houden.  

 

Samenwerking is voor zzp-ers niet vanzelfsprekend en dit voelt onlogisch. Wat nu? 

Juist omdat gezamenlijke initiatieven en activiteiten meer draagvlak genereren, meer bereiken en langer door 

kunnen als het aanslaat, willen we met deze regeling zzp’ers uitdagen om samen krachten te bundelen. Hoe 

meer aansluiting en animo, hoe meer impact het initiatief heeft.  

 

Waarom mogen cultureel zzp-ers die na 2022 gestart zijn ook meedoen? Zij hebben de 
coronaperiode niet meegemaakt.  
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Omdat het gaat om een herstelimpuls voor de (culturele) samenleving en niet specifiek om louter financiële 

coronasteun worden culturele zzp’ers die na de coronaperiode zijn gestart niet uitgesloten van deze regeling. 

Ook opstarten en ontwikkelen gaat als (nieuwe) individuele maker of producent sinds corona niet vanzelf. 

Bovendien is de gedachte dat bijvoorbeeld samenwerking tussen startende en ervaren makers/zzp’ers van 

grote meerwaarde kan zijn voor de gemeenschap. Deze mogelijkheden wil de gemeente niet uitsluiten. 

 

De regeling en het door het Rijk beschikbaar gestelde geld zijn niet specifiek bedoeld om derving van 

inkomsten te compenseren. Daarvoor was de TOZO, de Tijdelijke Overbruggingsregeling Zelfstandig 

Ondernemers. (Zie voor uitleg over de diverse regelingen onderaan dit document.) 

 

Wel wil de gemeente met de regeling cultureel zzp’ers een eerlijke en goedbetaalde opdracht geven. De 

gemeente begrijpt echter dat dit voor cultureel zzp’ers die tijdens corona hard geraakt zijn en veel zijn 

kwijtgeraakt als oneerlijk ervaren wordt. 

 

Is de kans niet groot dat er misbruik gemaakt wordt van de regeling door zzp- ers die zich 
nu dit bekend is ad hoc inschrijven met de juiste sbi-code? 

Net als dat ‘wie het eerst komt het eerst maalt’ de kans groter maakt dat er een onzorgvuldige, minder goed 

uitgewerkte aanvraag ingediend wordt, is de kans klein dat een kersverse zzp’er die vooral vanwege deze 

regeling inschrijft bij de kvk een goede en subsidiabele aanvraag in kan dienen. Bij opstarten, samenwerking 

zoeken en het nemen van een initiatief komt zoals u zelf ook weet meer kijken dan alleen inschrijven en aan de 

slag gaan.  

 

Als er geen limiet op de aanvraag zit, is de kans dan niet groot dat het geld zo op is en veel 
zzp-ers of initiatieven naast het net vissen?  

Als er meer wordt aangevraagd dan er geld beschikbaar is, dan zullen er aanvragers achter het net vissen. Dit is 

bij elke subsidieregeling het geval. De gemeente wil de keus welke aanvragen wel en niet gehonoreerd worden 

echter zeer zorgvuldig nemen. Dit betekent dat: 

• Bij elke aanvraag wordt gekeken of de besteding van de middelen in verhouding staat tot het doel 

dat de gemeente wil bereiken. 

• Een onafhankelijke commissie de aanvragen zal beoordelen en hierover een advies zal formuleren 

naar het College van B&W dat zo een goed afgewogen besluit kan nemen over de te honoreren 

aanvragen. 

 

Aanvullende vragen naar aanleiding van contact met een van de aanwezigen bij de avond 

 

In hoeverre is het een probleem als een zzp’er aan meerdere initiatieven meedoet? 

Volgens de regeling mag elke zzp’er aan een initiatief participeren. Inmiddels is gebleken dat het kan zijn dat 

sommige zzp’ers in verschillende initiatieven (kleine) rollen vervullen. In dit geval zou een beroep gedaan 

kunnen worden op de hardheidsclausule. Het is aan de adviescommissie om hier een oordeel over te vellen. In 

elk geval zal de gemeente met de betreffende aanvragers in contact treden om tot een goede oplossing te 

komen. Ook kan het raadzaam zijn om – mocht dit probleem zich voordoen – in het aanvraag traject vast 

contact op te nemen met de gemeente (Menno Wiegman via 06 47 980928). 

 

Er was een vraag over de mogelijke problemen die kunnen ontstaan als één zzp’er een aanvraag 

doet en vervolgens de subsidie moet gaan verdelen. Heeft de gemeente hier een oplossing voor? 

De gemeente is zich bewust van dit mogelijke probleem. Er wordt aan een oplossing gewerkt. Mogelijk zal 

maatwerk nodig zijn. 
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Uitleg/toelichting diverse regelingen corona: 

De TOZO voor zelfstandig ondernemers, waaronder zzp’ers, voorziet in een aanvullende uitkering voor 

levensonderhoud als het inkomen door de coronacrisis tot onder het sociaal minimum daalt. En in een lening 

voor bedrijfskapitaal om liquiditeitsproblemen op te vangen. Gemeenten geven uitvoering aan deze regeling. 

 

Daarnaast was er ook de regeling TONK (Tijdelijke Ondersteuning voor Noodzakelijke Kosten). De regeling was, 

anders dan de TOZO, niet alleen voor zelfstandigen. De TONK is opgezet voor alle burgers die als gevolg van de 

coronacrisis een terugval in hun inkomen hebben. Onder meer voor zelfstandigen die veel van hun opdrachten 

zagen verdwijnen, maar ook mensen die in de crisis hun (flex)baan verloren. Ze kunnen aanspraak doen op 

extra ondersteuning vanuit de Bijzondere Bijstand. 

 

De gemeente heeft daarnaast van de Rijksoverheid via het gemeentefonds middelen ter beschikking gesteld 

gekregen. De gemeente kon zelf bepalen wat ze met dit geld wilden doen. Er had ook gekozen kunnen worden 

om het geld te besteden aan andere doelen. De gemeente Baarn heeft echter gekozen voor het besteden van 

de middelen (totaal €611.000) de volgende doelen, t.w.  

 

• Armoedebestrijding (€50.000) 

• Verbeteren ondernemersklimaat (€50.000) 

• Jeugd en huiselijk geweld (€200.000) 

• Cultuur (€175.000) 

• Cultureel zzp’ers (€136.000) 
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